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I-1/9-4/2012. ikt. sz. 
Jegyzıkönyv 

 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2012. május 30.-án 
megtartott Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 
 Földi Imre bizottság tagja 
 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Németi József bizottság kültagja 
 Földi Zoltán bizottság kültagja 

Távol maradt: 
 Dékány József bizottság tagja 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Balogh Csilla jegyzı 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezetı 
 Lengyel László mőszaki ügyintézı 
 
Meghívottak: 
 Szlovák Zsolt r. fıhadnagy, ırsparancsnok 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Szalai Ildikó védını 
 Boda Ferencné iskolavédını 
 Valánszki Róbert Gyámhivatal vezetı 
 Czudor Márta gyámügyi ügyintézı 
 
Jegyzıkönyvvezetı: Hermeczi Erika ügykezelı 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti 
a bizottsági ülésen megjelenteket, Balogh Csilla jegyzıt, Szarka Andrea igazgatási 
irodavezetıt, Lengyel László mőszaki ügyintézı, Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, 
Szlovák Zsolt r. fıhadnagyot, Szalai Ildikó védınıt, Boda Ferencné iskolavédınıt, Valánszki 
Róbert gyámhivatal vezetıt, Czudor Márta gyámügyi ügyintézıt, köszönti továbbá az 
Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság megjelent tagjait.  
A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévı tagjainak száma 5 fı. Távol maradt 
Dékány József bizottsági tag. 
 
Ismerteti az ülés napirendi pontjait, melyek a következık: 

1. A közrend-közbiztonság helyzetérıl szóló tájékoztató. 
Elıadó: Szlovák Zsolt r. fıhadnagy, ırsparancsnok 
 

2. A Szeghalmi Hivatásos Tőzoltóparancsnokság tevékenységérıl tájékoztató. 
Elıadó: Lengyel László mőszaki ügyintézı 
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3. Beszámoló a családsegítıi-gyermekjóléti, valamint a védınıi feladatellátásról. A 
társulásban végzett feladatok értékelése. Átfogó értékelés a gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai munka eredményességérıl, az 1997. 
évi XXXI. tv. 96. § (6) bek. alapján.  
Elıadók: Takácsné Papp Éva telephely-vezetı 

Szalai Ildikó védını  
Boda Ferencné iskolavédını 
Valánszki Róbert gyámhivatal vezetı 

  Czudor Márta gyámügyi ügyintézı 
 

4. Az országos kompetenciamérések eredményeinek ismertetése, az abból adódó 
intézményi feladatok.  
Elıadók: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humán szakreferens  

  Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 

5. Javaslattétel a „Városért” kitüntetés 2012. évi kitüntetettjeire. 
Elıadó: Pap Tibor polgármester  
 

6. Bejelentések. 
 
Megkérdezi a jelenlévıket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el. 
Javasolja, hogy a kitüntetési ügyet az ülés végén a bejelentések megtárgyalása után tárgyalja 
meg a bizottság. Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató kérte, hogy az országos 
kompetenciamérések eredményeinek ismertetése, az abból adódó intézményi feladatok 
napirendi pontot, és a bejelentések közül az ÁMK kérelmét az ülés elején tárgyalják meg. 
Javasolja, hogy a közrend-közbiztonság helyzetérıl szóló tájékoztatót követıen kerüljön sor 
az ÁMK igazgatót érintı napirend és bejelentés megtárgyalásra. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Kéri, aki a napirendi pontok megtárgyalásával egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
72/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága a 2012. május 30.-án tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. A közrend-közbiztonság helyzetérıl szóló tájékoztató. 
 Elıadó: Szlovák Zsolt r. fıhadnagy, ırsparancsnok 
 
2. Az országos kompetenciamérések eredményeinek ismertetése, az abból adódó 

intézményi feladatok.  
Elıadók: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humán szakreferens  

   Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
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3. Bejelentés – TÁMOP-3.1.11-12/2. kódszámú „óvodafejlesztés” címő pályázati 
felhívásra pályázat benyújtásáról állásfoglalás. 
Elıadó: Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 

 
4. Tájékoztató a Szeghalmi Hivatásos Tőzoltóparancsnokság tevékenységérıl. 

Elıadó: Lengyel László mőszaki ügyintézı 
 
5. Beszámoló a családsegítıi-gyermekjóléti, valamint a védınıi feladatellátásról. 

A társulásban végzett feladatok értékelése. Átfogó értékelés a gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatok ellátásáról, a szakmai munka eredményességérıl, az 
1997. évi XXXI. tv. 96. § (6) bek. alapján.  
Elıadók: Takácsné Papp Éva telephely-vezetı 
 Szalai Ildikó védını  
 Boda Ferencné iskolavédını 
 Valánszki Róbert gyámhivatal vezetı 
  Czudor Márta gyámügyi ügyintézı 

 
6. Bejelentések. 
 
7. Javaslattétel a „Városért” kitüntetés 2012. évi kitüntetettjeire. 

Elıadó: Pap Tibor polgármester  
 

 
1. napirend: A közrend-közbiztonság helyzetérıl szóló tájékoztató. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér az 
elsı napirendi pont megtárgyalására, amely a közrend-közbiztonság helyzetérıl szóló 
tájékoztató megtárgyalása. 
Megkérdezi Szlovák Zsolt r. fıhadnagyot, az írásos beszámolóhoz kiegészítést kíván-e 
elmondani? 
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: Köszönti az Oktatási- Közmővelıdési- Sport és 
Ügyrendi Bizottság tagjait. A beszámolóhoz kiegészítést nem kíván elmondani, amennyiben 
kérdés merül fel a bizottság tagjai részérıl, azokra válaszol. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Elmondja, 
hogy, az elmúlt évben a bizottsági elnök úr jelezte milyen gondok vannak a gyorsan hajtó 
motorosokkal. Tapasztalható most is, különösen a Jéggyár utcában, hogy a motorosok 
bukósisak nélkül gyorsan vezetnek, ahol gyerekek is vannak, félı, hogy játék közben 
kirohannak az utcára. Úgy tudja, hogy van olyan motoros, akinek nincs jogosítványa sem. 
Félnek kimenni az utcára a lakosok is. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megerısíti a bizottsági kültag által elmondottakat, az Eötvös utcában is gyakran lehet 
száguldó motorosokkal találkozni, különösen pénteken késı délután.  
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: Az  ellenırzések alkalmával a motorosokat is 
folyamatosan ellenırzik, szankcióval sújtják, mint a helyszíni bírság, annak mértéke 
növekedett, illetve a közigazgatási bírság, pl. ittasan közlekedik az illetı.  
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Az elmúlt hetekben is több bírság került kiszabásra, de nem tudják meggátolni abban, hogy 
továbbra is motorral közlekedjen, feljelentik a szabálytalanul közlekedıt, megbírságolják, 
amennyiben a bírság összegét kifizeti, ugyanúgy közlekedhet tovább. Annyit tud ígérni, hogy 
a jövıben is odafigyelnek a motorosokra, kiemelten az említett utcákban. A rendıröknek is 
nagy felelıssége van a gyermekek iránt az ellenırzés során, de a szülıknek is nagy a 
felelıssége, ne rohangáljanak a gyerekek ki az utakra. Két esetben is történt az elmúlt héten 
intézkedés, bukósisak nélkül közlekedıket megbírságolták, kifizették a bírságot és ugyanúgy 
közlekedtek tovább. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Szigorúbb büntetés kellene, el kellene venni hosszabb idıre a jogosítványt. 
 
Pap Tibor – polgármester: Vannak olyan motorosok, akiknek nincs is jogosítványa, nem 
tudják elvenni sem.  
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: Elmondja, hogy sajnos a motort sem lehet 
elvenniük az intézkedés során, hiába engedély nélkül vezet vagy bukósisak nélkül.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy korábban a belügyminiszter úr felé a gépjármő 
elvételét javasolta, de nem változtatták meg a jogszabályt. Konkrét példa is volt, egy illetı 
személy több gépjármővel jogosítvány nélkül közlekedett, már többször megbírságolták a 
rendırök, kifizetni nem tudja a bírságot és tovább közlekedik. 
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: Elmondja, hogy hiába szabnak ki bírságot, 
különösen ha nem tudják behajtani, ezért jó lenne, ha elvehetnék a gépjármővet. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a közrend-közbiztonság helyzetérıl 
szóló rendırségi tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megadja a szót Németi József bizottsági tag részére. 
 
Németi József - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Az elmúlt 
évben is kérte az ırsparancsnok úrtól, hogy a Ványai Ambrus Általános Iskola elıtt a 
gyermekekre figyelmeztetı tábla kerüljön kihelyezésre, de nem történt meg. Kértek oktatási 
anyagot is digitális formában közlekedés biztonság oktatása céljából.  
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: Elmondja, hogy szóróanyagokat, plakátot 
szoktak kapni, melyet tovább tud küldeni e-mailben az iskola részére is. Oktató DVD filmet is 
tudnak biztosítani, amennyiben a rendırırsön felkeresik, átmásolhatják.  
A KRESZ-táblák kihelyezésével kapcsolatban elmondja, hogy területbejárást végeznek évente 
2 alkalommal, jelzéssel élnek, hogy az általános iskola elé kerüljön tábla kihelyezésre, és az 
anyagi és egyéb feltételeket megvizsgálják. Akár az önkormányzat, a közlekedésfelügyelet 
vagy rendırség baleset-megelızési bizottságának, amennyiben lesz rá forrása, akkor tudják 
kihelyezni a táblát. A jelzést most is megteszik.  
 
Németi József - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: A Hajós 
utcai volt iskola elıtt úgy tudja még van tábla kirakva, ott már nincs rá igazán szükség, ezért 
jó lenne ha a Vörösmarty utcai iskola elé kerülhetne. 
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Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: Elmondja, hogy ha az önkormányzat tud 
segíteni, áthelyezik a táblát az iskola elé.  
 
Lengyel László – mőszaki ügyintézı: Évekkel ezelıtt minden iskola elé került kihelyezésre 
gyermekveszélyre figyelmeztetı jelzıtábla.  
 
Németi József - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Jelzi, hogy a 
Vörösmarty utcán a központi iskola elıtt nem került kihelyezésre jelzıtábla. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Felveti, 
hogy a rendırség tájékoztatójának tárgyalásával egyidıben kellene a Polgárırségnek is 
beszámolnia, miben tudnak segíteni a rendırségnek. Felveti továbbá, hogy a fıtéren a kisfákat 
sorra letördelték, véleménye, hogy a szülıket kellene megbüntetni.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, 
hogy a Polgárırség is beszámol a civil szervezetek beszámolójának megtárgyalásakor. 
Legfeljebb át lehet tenni a beszámoltatását a Polgárırségnek akkor, amikor a rendırség 
tájékoztatását megtárgyalják. 
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: A közrend-közbiztonság helyzetérıl szóló 
tájékoztatóban a Dévaványai Polgárırség segítı munkáját is bemutatta.  
Felvetette a bizottság elnöke a rongálást, ezzel kapcsolatban elmondja, hogy eljárást indítottak 
több személy ellen az adventi gyertyák eltulajdonítása és rongálás miatt. Nyilván minden 
esetben nem tudnak kellı idıben reagálni.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Bízik 
abban, hogy hamarosan a térfigyelı rendszer is kiépítésre kerül, amely segítséget jelent a 
rongálók elfogásában. 
 
Valánszki Róbert – gyámhivatal vezetı, aljegyzı: Elmondja, hogy szabálysértési bírságként 5 
ezer forint bírságot szabott ki a bíróság az adventi gyertya eltulajdonítása miatt, amely kb. egy 
nap közérdekő munkavégzés. 
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: A bíróság döntését biztosan befolyásolta, hogy 
az adventi gyertyák árát visszatérítették. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Megköszöni a rendırségnek, ırsparancsnok 
úrnak a gyors intézkedését, a mai napon történt baleset következtében egy iskolába közlekedı 
tanulót elütött egy autós, szerencsére nem volt súlyos sérülése.  
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: A gépjármővezetı megállt, megnézte a 
gyermeket, aki szerencsére csak megijedt, és mivel dolgozatot kellett írnia, továbbment az 
iskolába. A gépjármővet vezetı idısebb személy továbbment, nem vitte el az iskolába, vagy 
orvoshoz a gyermeket.  
 
Pap Tibor – polgármester: A rendırségi tájékoztató tartalmazza, hogy a rendırırs 
informatikai állománya elavult, fejlesztésre szorul. Az ırsparancsnok úrnak jelzi, amennyiben 
az informatikai állomány fejlesztése, elavult eszközök lecserélése érdekében segítségre van 
szükségük, lehetıség lenne rá, hogy a Dévaványa Felemelkedéséért Közalapítvány segítsen.  
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A Közalapítvány Kuratóriumának elnökével beszélt, aki elmondta, amennyiben a rendırség 
az alapítványtól el tudja fogadni az eszközöket, a Közalapítvány győjtést szervezne. Olyan 
cégeket, vállalkozásokat keresnek meg, akik érdekeltek abban, hogy ezek az eszközök 
megújuljanak a rendırırsön. Ilyen segítségre volt korábban is példa. Le kell pontosítani, el 
tudja-e fogadni a rendırség a támogatást. 
 
Szlovák Zsolt – r.fıhadnagy, ırsparancsnok: Megköszöni a felajánlást, elmondja, hogy nagy 
szükség volna informatikai, számítástechnikai eszközökre. A rendırırsön használt 
számítógépek, nyomtatók elavultak, a javítást maguk végzik. Utána fognak nézni milyen 
formában tudják a segítséget elfogadni. Vállalkozótól közvetlenül nem lehet támogatást 
elfogadni, ugyanakkor önkormányzattól, alapítványtól úgy tudja elfogadható a támogatást, 
ennek utána néznek. 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek további kérdése, hozzászólása a közrend-közbiztonság 
helyzetérıl szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a közrend-
közbiztonság helyzetérıl szóló rendırségi tájékoztatót jóváhagyólag fogadja el. 
Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
73/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy a közrend-közbiztonság helyzetérıl szóló rendırségi 
tájékoztatót jóváhagyólag fogadja el.  
 
Az Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság megköszöni a 
Szarvasi Rendırkapitányság és a helyi rendırırs vezetıjének és dolgozóinak 
a végzett munkát.  
 

(A közrend-közbiztonság helyzetérıl szóló tájékoztató a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 

Szlovák Zsolt r. fıhadnagy, ırsparancsnok távozik az ülésrıl. 
 
2. napirend: Az országos kompetenciamérések eredményeinek ismertetése, az abból 
adódó intézményi feladatok. 
 

Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
második napirendi pont megtárgyalására, amely az országos kompetenciamérések 
eredményeinek ismertetése, az abból adódó intézményi feladatok. 
Megadja a szót Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humán szakreferens részére az 
ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Elmondja, hogy az elıterjesztésben ismertette a 
kompetencia mérések eredményeit.  
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Mellékelte a fenntartói jelentésbıl a 6. és 8. évfolyamokra vonatkozóan a diagramokat, 
melyen jól látható milyen szinten teljesítettek a tanulók, hozzáteszi, hogy az eredményen lehet 
javítani. Elmondja, hogy a jogszabály által elıírt alapszintet eléri az eredmény, nem kapott 
most sem az önkormányzat, mint fenntartó olyan jelzést, hogy tervet kell készíteni, mert 
alacsony szinten teljesítettek a tanulók.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Elmondja, hogy visszajelzést egy év után kapnak a mérésrıl, kap egy feladatot az 
intézményvezetı és a pedagógus is, az adott tantárgyból, miért ez az eredmény született. A 
feladat az, hogy a pedagógus adott idıtartam alatt a tananyag mellett visszamenıleg 
foglalkozik az adott matematikai feladatokkal és magyar feladatokkal. Amikor elmegy a 
gyermek az általános iskolából, nehéz a középiskolából visszajelzést kapni, de néha 
visszajeleznek. Véleménye, hogy 9. osztály után kellene visszajelezni, nem a 10. osztály után.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Valóban az a legnagyobb hátránya a 
kompetencia mérésnek, hogy mindig egy évvel utána tudják meg az eredményt. A 8. 
évfolyamosok eredményeit látják most, de ık már 9. évfolyamosok, az eredményeiken már 
nem tudnak befolyásolni. A hetedikesek eredményeit tudják javítani a következı egy évben, 
akik egy év múlva fogják írni a felmérést.  
A negyedik évfolyamosok az országos szintnél kissé jobb eredményt értek el. Ezek a 
feladatok évrıl évre ismétlıdnek, de nem tanulhatók meg, mert  nem tudják milyen 
variációban kerülnek elı a feladatok, a 6. és 8. évfolyamosok csak ilyen típusú feladatokkal 
találkoznak. A munkafüzetek, az összegyőjtött feladatok már a felmérésre készítik elı a 
tanulókat. Szinte minden órán találkoznak ilyen feladatokkal a tanulók, csak a körülmények 
nem biztos, hogy ugyanazok. Jó eszközeik vannak, felkészültek a pedagógusok, sok képzésen 
részt vettek, de sok magatartás zavarral és tanulási nehézséggel küzdı gyermek van, a 
jelenlegi évfolyamon 63 tanulóból 15 kettınek számít. A plusz figyelem elmegy gyakran abba 
az irányba, hogy el kell dönteni, mindenkivel együtt haladjanak vagy differenciáltan. Sokszor 
adnak differenciált feladatot is a pedagógusok, de minden egyes esetben nem lehet. Nagyban 
befolyásolja az ott dolgozó pedagógusok munkáját az is, hogy nem mindegy hogy gyenge 
képességő a gyermek, vagy tanulási részképesség zavarral küzd vagy sajátos nevelési igényő 
plusz még magatartászavarral küzdı tanuló van az osztályban, akkor sok konfliktus is van. 
Leírta a teendıket, a pedagógusoknak, akik a gyerekeket tanítják, órai feladatokkal javítsák az 
eredményt, illetve napköziben is ugyan ilyen feladatokat kell végezni. Az otthoni háttér is 
fontos, nem mindegy hogyan segítik a tanulást a szülık. Elmondja, hogy a nyolcadik 
osztályosok nem érdekeltek abban, hogy jól sikerüljenek a dolgozatok, nem motiválták, érzik 
az iskola végét. Sajnos a tanulók sem megfelelıen állnak a felméréshez.  
A gyerekek teljesítményét nyomon lehet követni, mert a jelenlegi nyolcadikos tanulóknak az 
eredményét a kódszáma alapján vissza lehet nézni a szülıknek is és a pedagógusnak is, egy év 
után.  
Olyan feladatokat adott a jelenlegi negyedikeseket tanító pedagógusoknak, hogy az elmúlt évi 
javítókulcs alapján kijavíthatják a feladatlapokat. Így már ismerni fogják az eredményeket és 
a negyedikesek már felsı tagozatba úgy jönnek, hogy az eredményeiket látják, az alapján 
tudják csoportba osztani a tanulókat és a fejlesztéseket végezni. A jelenlegi hatodikosok 
dolgozatát be kellett küldeniük, csak egy év múlva tudják meg az eredményt.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Elmondja, hogy az iskola állami fenntartásba történı kerülését követıen a kormányhivatal és 
a járási szakfelügyelet többször fognak ellenırizni, különösen ha probléma lesz.  
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Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: A szakfelügyeleti rendszer kiépítésével az 
egységes követelményrendszer bevezetésével, mindenütt ugyanazt a tananyagot tanítják. 
Életpálya modell kerül bevezetésre.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdés lesz-e 
rá forrás. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Elmondja, hogy korábban volt már a jelenlegi kompetencia-mérés eredményétıl rosszabb és 
jobb eredmény is. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: A 2010. évi mérés eredménye jobb volt a 2011. 
évinél, de a 2009. évi nem volt jobb. Elmondja, hogy nagyban befolyásolja a 
kompetenciamérés eredményét a tanulók összetétele.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Felveti, 
hogy a tanulók mellett sokszor a családi hátteret is lehet vizsgálni, az is befolyásolhatja a 
tanulók eredményeit.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy a családi hátteret is vizsgálják, a 
mai napon kérdıívet küldtek ki a szülıknek, de a kitöltése önkéntes, ezért nem mindenki 
küldi vissza.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
legnagyobb gond, hogy a szülı csak akkor érdeklıdik a gyermeke iránt, ha már gond van a 
gyermekkel, pl. nem veszik fel az adott középiskolába, akkor már a szülı is jön, miért nem 
vették fel, miért azt a jegyet kapta. A pedagógusok felelıssége mellett a szülı felelıssége 
sokszor nem látható.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, 
hogy van olyan nyolcadikos tanuló, aki 8 tantárgyból is bukik, nem biztos, hogy a szülı és 
pedagógus felelıssége. 16 éves koráig a tanuló az általános iskolában marad, mert a gyerek 
megmondta, hogy tanulni nem fog, iskolába nem akar járni, nem tudják mit lehet vele 
kezdeni. Ez a probléma létezik. Sokszor okoz gondot, ha ilyen tanuló bekerül az osztályba, a 
jó osztályátlagot is lehúzza. Van, amikor a szülı sem tud mit kezdeni a gyermekével, hiába 
szeretne.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Sajnos a gyermekeknél megfigyelhetı, hogy 
otthon sem segítenek a szülıknek, egész nap interneteznek, az a gyermek, aki otthon segít, 
szégyenkezik, nem meri elmondani a társainak, sajnos ez az általános tendencia.  
A továbbtanulással kapcsolatban elmondja, hogy a nyolcadikos tanulók 91 %-át elsı helyre 
jelentkezett iskolákba vették fel. Dévaványára 7-en jelentkeztek a gimnáziumba és 6-an a 
szakiskolába. Összesen 13 nyolcadikos jelentkezett Dévaványára. A Tisza Kálmán 
Közoktatási Intézmény gyomaendrıdi és békési iskolájába többen jelentkeztek.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
gondot az jelenti, hogy késıbb meggondolják magukat és sokan visszajönnek tanulni a 
dévaványai középiskolába.  
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Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Szól arról, 
hogy Dévaványán jobb szakmákat már nem tanítanak, elvitték Békésre, nincs amiért vissza 
lehetne jönni Dévaványára tanulni a középiskolába.  
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: A dévaványai 
középiskola a lehetıségeihez képest próbál nyitni. Hiába indítanak be szakképzést, nincs rá 
forrásuk, nem tudják megvalósítani. A gépeket, berendezéseket biztosítani kellene. A 
szakképzési hozzájárulást a képzésre fordítják. A jelenlegi vizsgázók kevésbé jó képességő 
tanulók voltak, és mégis 3-4-es vizsgákat tettek. Sajnos anyagi forrás nélkül nem tudnak jobb 
szakmákat tanítani.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
szakképzés sem jó irányba megy, a gyermekeket 2 + 2 éves képzésre erıltetik, melyet nem 
tart jónak, mert a gyereknek nincs sikerélménye. Amíg egy hetet tanultak és egy hetet 
gyakorlaton voltak, a tanulóknak nagyobb volt a kedve az iskolához. 
 
Földi Zoltán – Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: A vállalkozók 
sem fogadják a tanulókat már. Jogszabályváltozás történt, és a vállalkozónak csak ráfizetést 
jelent, ha tanulót foglalkoztat. Eddig az a vállalkozó, aki tanulót foglalkoztatott, nem kellett 
szakképzési hozzájárulást fizetnie. 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
tanulói ösztöndíj is a vállalkozó terhe lett, eddig az állam fizette. Ez jelenti a gondot. 
 

Földi Imre bizottsági tag távozik az ülésrıl, így a bizottság jelenlévı tagjainak száma  
4 fıre változik. 

 
Pap Tibor – polgármester: A szakképzési hozzájárulást be kell fizetnie a vállalkozónak 
kötelezıen és saját tanulóik vagy dolgozóik képzésére nem használhatják fel, mint eddig, 
2001-ben megváltozott a jogszabály. Példaként említi, hogy egy vállalkozó, aki az elmúlt 
évben még fogadta a tanulókat, most egyetlen tanulót sem fogad.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
dévaványai középiskola létesítésekor a céljuk az volt, hogy a dévaványai tanulókat helyezzék 
elınybe, a családoknak költségkímélıbb, ha itthon tanul a gyerek. A szülık mégsem ide 
íratják be a gyereket.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: A szülıket nem tudja befolyásolni a középiskola 
választásban, amely gyermek már tehetségesebb, a szülı a békési iskolába, vagy más 
nevesebb iskolába íratja be. Úgy gondolja, hogy a középiskolával jó az együttmőködése az 
általános iskolának, részt vesznek a nyílt napon. Véleménye, hogy a kollégium hat csábítólag 
a gyerekre, és a szülık mindig a legjobbat akarják a gyereknek.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Október 
1-jei létszám számít a normatívánál, és az tapasztalható, hogy októberben már sorra küldik el 
a középiskolák el a dévaványai gyerekeket is, sorra jönnek vissza és iratkoznak be a tanulók a 
dévaványai középiskolába.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: A szülıknek és a tanulóknak is elmondják mire 
számíthatnak, ennek ellenére nem a dévaványai középiskolába adják be a jelentkezést.  
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Volt olyan nyolcadikos osztály, ahonnan néhány tanuló jelentkezett a dévaványai 
középiskolába, és most szinte már az egész osztály ide jár. Hiába mondják, a szülıket nem 
tudják befolyásolni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Az 
országos kompetenciamérés feladatokat megnézte, és tapasztalta, hogy a hatodikosoknak a 
nyolcadikos tananyag feladatát adták. (Menetrend készítés, amely valójában hetedikes 
tananyag.)  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Kihangsúlyozza, hogy a kompetencia mérésen a 
feladatok nem a tananyaghoz kapcsolódnak.  
Említést tesz arról az ÁMK igazgató, hogy a mai napon szakértı volt az általános iskolában, 
aki elmondta, hogy volt olyan iskola, ahol a kompetencia-mérésen nagyon jó lett egy feladat, 
amely sehol más iskolában, és egy feladat pedig nagyon rossz lett, amely máshol jó lett. 
Feltőnı volt a különbség, hogy az osztály minden egyes tanulójának egyforma lett a feladata. 
Szakértıt és ellenırt kellett fogadnia az iskolának a saját költségén, hogy kiderítsék mi volt az 
ok. Dévaványán ilyen eset nem fordult elı.  
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek további kérdése, hozzászólása az országos 
kompetenciamérések eredményeivel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy az országos 
kompetenciamérések eredményeinek ismertetésérıl szóló tájékoztatót és az abból adódó 
intézményi feladatokat az elıterjesztés szerint fogadja el. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
74/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, 
hogy az országos kompetenciamérések eredményeinek ismertetésérıl szóló 
tájékoztatót és az abból adódó intézményi feladatokat az elıterjesztés szerint 
fogadja el. A Képviselı-testület bízza meg az Általános Mővelıdési Központ 
igazgatóját, hogy 

1. Az intézmény a 2010/2011. tanévben végzett negyedik évfolyamos készség 
és képességmérés eredményeinek elemzésének figyelembe vételével 
végezze a 2012/2013. tanév tartalmi feladatainak meghatározását. 

2. A 2012/2013. tanévben a hatodik évfolyamos tanulók mindennapi nevelése-
oktatása során törekedni kell arra, hogy azon tanulók teljesítménye, akik a 
negyedikes mérés eredményei alapján, egyes területeken az elıkészítı és 
kezdı szakaszban voltak, minél nagyobb arányban a haladó szakaszba 
kerüljenek iskolai tanulmányaik eredményességének javítása érdekében.  

Ehhez használja fel az intézmény az egyes tanulókra vonatkozó mérési 
eredményeket a tanulók egyéni fejlesztése és az adott tanulócsoport 
mindennapi nevelése-oktatás során. 
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3. A 2012/2013. tanévben a hatodik évfolyam mérési eredményei alapján 
történjen a nyolcadikos évfolyamos tanulók mindennapi munkájának 
tervezése.  

 
 
3. napirend: Bejelentés – TÁMOP-3.1.11-12/2. kódszámú „óvodafejlesztés” címő 
pályázati felhívásra pályázat benyújtásáról állásfoglalás 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely a TÁMOP-3.1.11-12/2. kódszámú 
„óvodafejlesztés” címő pályázati felhívásra pályázat benyújtásáról állásfoglalás. 
Megkéri Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót az ismertetésre. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Ismerteti, hogy az ÁMK Óvoda és Bölcsıde 
intézményegység pályázni kíván a TÁMOP-3.1.11-12/2 kódszámú „Óvodafejlesztés” címő, 
könnyített elbírálású pályázati felhívásra. A pályázat önerıt nem igényel. A Képviselı-testület 
jóváhagyása szükséges, mert a jövıben az óvodák fenntartója az önkormányzat lesz, és a 
lebonyolítása is az önkormányzat feladata lesz. A támogatási összeg 30 %-át 
eszközfejlesztésre, 70 %-át képzésre, programok átdolgozására lehet fordítani. 5 telephelyen, 
telephelyenként 5 millió forint támogatásra pályáznak. Ecsegfalva polgármestere is kérte, 
hogy az óvodai tagintézményben is kerüljön sor fejlesztésre. 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni az ÁMK igazgatónak a tájékoztatást. Javasolja, hogy támogassák a pályázat 
benyújtását, önerıt nem igényel. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a TÁMOP-3.1.11-12/2. kódszámú 
„óvodafejlesztés” címő pályázati felhívásra pályázat benyújtásával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a TÁMOP-
3.1.11-12/2. kódszámú „óvodafejlesztés” címő pályázati felhívásra kerüljön pályázat 
benyújtásra. 
Kéri, aki a pályázat benyújtását javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
75/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa aiÖiVi/i 























 22 

Szőcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezetı: Az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. törvény 23. §-a tartalmazza a költségvetés tartalmi elemeit, a 91. § (2) bekezdése 
pedig azt, hogy a zárszámadási rendelet elıterjesztésekor a Képviselı-testület részére 
tájékoztatásul milyen adattartalmú mérlegeket és kimutatásokat kell bemutatni.   
Mind a költségvetéshez, mind a zárszámadáshoz kapcsolódó mérlegeket, kimutatásokat 
önkormányzati rendeletben kell meghatározni. A mellékletek, mint egy nyomtatványszerő 
„üres” adattartalommal jelennek meg a rendeletben. A 2012. évi költségvetés már ezzel a 
tartalommal készült. A Képviselı-testületnek jóvá kell hagynia, el kell fogadnia és a 
zárszámadásban és költségvetésben ezeken a mellékleteken keresztül kell bemutatni a 
testületnek a mérlegeket, kimutatásokat. Így biztosítható a folyamatosság és 
összehasonlíthatóság. 
Kéri a bizottságot, hogy a költségvetési és zárszámadási rendelet tartalmának 
meghatározásáról szóló rendelet tervezetet elfogadásra javasolja a Képviselı-testületnek. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni a gazdálkodási irodavezetınek a tájékoztatást. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a költségvetéshez és a zárszámadáshoz 
kapcsolódó kötelezı mellékletek tartalmi meghatározásáról szóló önkormányzati 
rendelettervezettel kapcsolatban? Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy „a 
költségvetéshez és a zárszámadáshoz kapcsolódó kötelezı mellékletek tartalmi 
meghatározásáról” szóló önkormányzati rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 
Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
80/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy „a költségvetéshez és a zárszámadáshoz kapcsolódó 
kötelezı mellékletek tartalmi meghatározásáról” szóló önkormányzati 
rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 
 

 (Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének „a költségvetéshez és a 
zárszámadáshoz kapcsolódó kötelezı mellékletek tartalmi meghatározásáról” szóló 
önkormányzati rendelet tervezete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 

Szőcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezetı távozik az ülésrıl. 
 
A 2012. évi költségvetésben elkülönített Vállalkozói Alap terhére Dévaványa 
közigazgatási területén megvalósuló munkahelyteremtı és/vagy megtartó beruházások 
támogatására vonatkozó támogatási tervezet és pályázati felhívás véleményezése. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következı bejelentés megtárgyalására, amely a 2012. évi költségvetésben elkülönített 
Vállalkozói Alap terhére Dévaványa közigazgatási területén megvalósuló munkahelyteremtı 
és/vagy megtartó beruházások támogatására vonatkozó támogatási tervezet és pályázati 
felhívás véleményezése. Megkéri Balogh Csilla jegyzıt az ismertetésre. 
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Balogh Csilla – jegyzı: Elmondja, hogy a Képviselı-testület 2012. március 29-i ülésén 
foglalkozott az elmúlt évben bevezetett beruházás ösztönzı támogatások támogatási 
tervezetének és pályázati felhívásának módosításával. A Képviselı-testület meghatározta 
azokat a szempontokat, amelyek átvezetését kérte a pályázati felhíváson. Ezeket a 
módosításokat beépítette a támogatási tervezetbe és a pályázati felhívásba, melyeket piros 
színnel jelölt.  
A támogatási tervezetet és a pályázati felhívást teljes terjedelmében megküldte a Nemzeti 
Fejlesztési Minisztériumon belül mőködı Támogatásokat Vizsgáló Iroda részére. Az iroda a 
választ megküldte, leírta, hogy a megküldött módosítások az önkormányzat által 
végrehajthatók, és a TVI által 2225/2011/DM/1/01 számon kiadott korábbi állásfoglalást nem 
érintik, az abban foglaltakat továbbra is fenntartják. Ily módon nincs akadálya annak, hogy a 
Képviselı-testület elfogadja a módosított támogatási tervezetet és pályázati felhívást 
mellékleteivel együtt. Az elfogadást követıen a pályázati felhívás és támogatási tervezet 
megjelenhet a helyi újságban és az önkormányzat honlapján. 
Ennyit kívánt a jegyzını röviden ismertetni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni a jegyzınınek az ismertetést. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a 2012. évi költségvetésben elkülönített 
Vállalkozói Alap terhére Dévaványa közigazgatási területén megvalósuló munkahelyteremtı 
és/vagy megtartó beruházások támogatására vonatkozó támogatási tervezet és pályázati 
felhívással kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a 2012. évi 
költségvetésben elkülönített Vállalkozói Alap terhére Dévaványa közigazgatási területén 
megvalósuló munkahelyteremtı és/vagy megtartó beruházások támogatására vonatkozó 
támogatási tervezetet és pályázati felhívást fogadja el. 
Kéri, aki a támogatási tervezetet és a pályázati felhívást elfogadásra javasolja a testületnek, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
81/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy a 2012. évi költségvetésében elkülönített Vállalkozói alap 
terhére Dévaványa közigazgatási területén megvalósuló munkahelyteremtı 
és/vagy megtartó beruházások támogatására vonatkozó támogatási tervezetet 
és pályázati felhívást fogadja el. 
 
A Képviselı-testület bízza meg a jegyzıt, hogy a pályázati felhívás honlapon 
való közzétételérıl, illetve a Dévaványai Hírlapba történı megjelentetésérıl 
gondoskodjon.  
 

 (A 2012. évi költségvetésében elkülönített Vállalkozói alap terhére Dévaványa közigazgatási 
területén megvalósuló munkahelyteremtı és/vagy megtartó beruházások támogatására 
vonatkozó támogatási tervezet és pályázati felhívás tervezete a jegyzıkönyv mellékletét 
képezi.) 
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A Nyerges-tetın kopjafa állítás kezdeményezéshez csatlakozásról és anyagi támogatás 
biztosításáról állásfoglalás. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következı bejelentés megtárgyalására, amely a Nyerges-tetın kopjafa állítás 
kezdeményezéshez csatlakozásról és anyagi támogatás biztosításáról állásfoglalás. 
Megadja a szót Pap Tibor polgármester részére. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, a Békés Megyei Önkormányzat Közgyőlése döntött 
arról, hogy a Hargita megyei, Csíkkozmás településhez tartozó Nyerges-tetın kopjafát állít az 
1848-as forradalom és szabadságharc egyik hısi emlékhelyén. Kérik a településeket, hogy 
csatlakozzanak a kezdeményezéshez és az avató ünnepségen való részvétellel, valamint 
anyagi támogatással is segítsék a tervezet valóra váltását. A csatlakozó települések számától, 
a támogató települések lakónépességétıl és a felmerülı költségektıl függ, milyen mértékő 
támogatást kell adni a településnek.  
A település dönti el, részt kíván-e venni az avató ünnepségen a küldöttséggel. A Pénzügyi- 
Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság ülésén felvetıdött, hogy személyes 
költségvállalás mellett részt vehetnek az avató ünnepségen.  
Javasolja, hogy csatlakozzanak a kopjaállítás kezdeményezéshez. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni Polgármester Úrnak a tájékoztatást. Elmondja, hogy Csíkkozmás település 
Dévaványa testvértelepüléséhez, Székelykeresztúrhoz közel található, Hargita megyében.  
 
Pap Tibor – polgármester: A bizottsági elnök felvetette, hogy Székelykeresztúron a 2014. 
évben megrendezésre kerülı Dózsa-féle Parasztháború 500. évfordulója rendezvény 
szervezésében a kettıs-kereszt állításához a testvértelepülésrıl támogatást kérhetnek egyúttal, 
faanyag biztosításával. Kiss-Rigó László szeged-csanádi püspök együttmőködését, segítségét 
és részvételét felajánlotta a megemlékezésen. Kérésként megfogalmazódott a katolikus 
templom felújítása, elmondja a polgármester, hogy pályázat lenne rá, a tulajdonos egyház által 
benyújtható a pályázat. A pályázathoz forrásként a településen élı katolikusok segítségére is 
szükség lenne, nemcsak az önkormányzat támogatására. A kezdeményezés az egyháztanácstól 
kell induljon. Horváth Sándor Plébános Úr elmondta, hogy elküldte az adatlapot, de nem is 
válaszoltak rá. Szeretnék, ha a Képviselı-testület 2013. és 2014. évben kilátásba helyezne 
támogatási hozzájárulást a katolikus templom felújítására, összesen 5 millió forintot. Az 
egyház 45 millió forintot biztosítana. A Polgármester véleménye, hogy a helyi katolikus 
híveket kellene ösztönözni az adománygyőjtés indítására.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Nyerges-tetın kopjafa állítás 
kezdeményezéshez csatlakozás és anyagi támogatás biztosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy csatlakozzon a 
Békés Megyei Önkormányzat Közgyőlése kezdeményezéséhez a Nyerges-tetın kopjafa 
állítása céljából, és a településre esı arányos költségrészt – a késıbbiekben meghatározottak 
szerint – a 2012. évi mőködési költségvetési tartaléka terhére vállalja. A kopjafa állítás 
alkalmával utazó hivatalos delegációban küldötteivel vegyen részt. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t 
82/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy csatlakozzon a Békés Megyei Önkormányzat Közgyőlése 
51/2012.(IV.20.) Kt. számú határozatában hozott döntéséhez, a településre 
esı arányos költségrészt – késıbbiekben meghatározottak szerint – a 2012. 
évi mőködési költségvetési tartaléka terhére vállalja, a kopjafa állítás 
alkalmával utazó hivatalos delegációban pedig küldötteivel vegyen részt.  
 
A képviselı-testület bízza meg a polgármestert, hogy döntésérıl a Megyei 
Közgyőlés Elnökét tájékoztassa.  

 
 
Európai Mobilitás Hét Kartájához való csatlakozás és 2012. szeptember 22-én 
Autómentes Nap szervezése. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következı bejelentés megtárgyalására, amely az Európai Mobilitás Hét Kartájához való 
csatlakozás és 2012. szeptember 22-én Autómentes Nap szervezése. 
Javasolja a bizottság elnöke, hogy Dévaványa csatlakozzon a Kartához és 2012-ben is 
kerüljön megszervezésre az Autómentes Nap. 
Kéri, aki javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
83/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy csatlakozzon a 2012. szeptember 16. és 22. között 
megrendezésre kerülı Európai Mobilitási Hét kampányhoz és 2012. 
szeptember 22-én Európai Autómentes Napot szervezzen. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete hatalmazza fel a 
Polgármestert, hogy a részvételi szándékot tartalmazó Európai Mobilitási Hét 
és Európai Autómentes Nap – „Autó nélkül a városban!” Kartát aláírja és 
továbbítsa a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium Gépjármő-közlekedési és 
Vasúti Szabályozási Fıosztály- Környezetvédelmi Osztály részére (1440 
Budapest, Postafiók 1.), továbbá kérje fel a rendezvény megszerzésével 
kapcsolatos intézkedések megtételére. 
 

„Virágos Magyarországért 2012” versenyben való részvételrıl állásfoglalás. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következı bejelentés megtárgyalására, amely a „Virágos Magyarországért 2012” versenyben 
való részvételrıl állásfoglalás. 
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Javasolja a bizottság elnöke, hogy Dévaványa vegyen részt a „Virágos Magyarországért 
2012” versenyben. 
Kéri, aki javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
84/2012. (V. 30.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy vegyen részt a „Virágos Magyarországért 2012” versenyen.  
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete bízza meg a 
Polgármestert, hogy a regisztrációról gondoskodjon. 

 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
bizottság elnöke megkérdezi van-e még valakinek bejelentése a zárt ülés napirendi pontjának 
megtárgyalása elıtt? 
Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzott el. 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell folytatnia kitüntetési 
ügyek tárgyalása érdekében. 

A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  

A zárt ülés anyaga az I-1/24-2/2012. iktató számú külön jegyzıkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzıkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 

A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1650 órakor bezárja. 
 

Kelt: mint az elsı oldalon 
 
A jegyzıkönyv hiteléül: 
 
 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor   
 bizottság elnöke 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzıkönyvvezetı 
 
 


